
Beantwoording schriftelijke vragen proces participatiebeleid

Geachte mevrouw van der Meer en de heer Korevaar,

U heeft namens de fracties van CDA en Pro’98 schriftelijke vragen gesteld, op grond van artikel 
42 van de Organisatieverordening van de gemeenteraad. De vragen gaan over het proces van 
het participatiebeleid. Hieronder beantwoorden wij uw vragen als volgt.

VRAAG:
1. Bent u het met ons eens dat wij als raad de ingangsdatum van het participatiebeleid op 1 juli 
2022 hebben vastgesteld?

ANTWOORD:
Ja, dat klopt, dat heeft u als raad vastgesteld op 20 april 2022.

VRAAG:
2. Waarom heeft u de raad pas terloops in de 2e Tussenrapportage van 1 november 2022 
geïnformeerd, en niet eerder?

ANTWOORD:
Wij begrijpen uw vraag want dit had eerder duidelijk gemaakt moeten worden. In juni werd 
ambtelijk voorzien dat 1 juli niet haalbaar was. Er is toen een memo hierover opgesteld. Het 
was de bedoeling dat dit memo over het uitstel samengevoegd zou worden met een memo over 
de invoering van de Omgevingswet. Doordat er landelijk grote onduidelijkheid was over de 
invoeringsdatum van de Omgevingswet en de informatie van dag tot dag veranderde (van 1 juli 
2022, naar 1 januari 2023, naar 1 juli 2023 naar 1 januari 2024), werd dit memo uitgesteld. Er is 
toen niet meer aan gedacht om de raad al wel afzonderlijk te informeren over het uitstel van de 
inwerkingtreding van het participatiebeleid. Over zowel het onduidelijke uitstel van de 
Omgevingswet als de inwerkingtreding van het participatiebeleid is daardoor alleen de 

raadswerkgroep mondeling geïnformeerd op 29 augustus 2022. Wij waren wij echter in de 
veronderstelling dat u al geïnformeerd was, maar bij nadere bestudering bleek dat dus anders te 
liggen. Onze excuses hiervoor. Het is inderdaad via de 2e tussenrapportage 2022 dat de raad 
als geheel voor het eerst geïnformeerd is. 
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VRAAG:
3. Kunt u ons laten weten waarom er op 14 november 2022 terloops gemeld wordt dat de 
implementatie van het participatiebeleid moet worden uitgesteld naar 1 januari 2023, terwijl er op 
3 november 2022 nog aangegeven is dat er al is gewerkt op basis van het proces binnen het 
nieuwe participatiebeleid?

ANTWOORD:
Omdat het uitstel en de redenen daarvoor waren opgenomen in de tweede tussentijdse 
rapportage. Die is op 1 november 2022 in de commissie bestuur besproken. Op 9 november 
2022 heeft de raad hiermee unaniem ingestemd. Dus op 14 november 2022 tijdens de 
vergadering van de raadswerkgroep Omgevingswet is uitgegaan van de uitgestelde 
implementatiedatum naar 1 januari 2023. Tijdens die bijeenkomst bent u uitgebreid 
geïnformeerd over het vervolgproces. 

VRAAG: 
4. Waarom zijn de gevolgen van het uitstellen van de implementatie van het participatiebeleid 
pas in december 2022 kenbaar gemaakt aan deze raad? Kunt u verder aangeven wanneer dit 
bij u voor het eerst bekend was?

ANTWOORD:
De raad als geheel is geïnformeerd over het uitstel van de implementatie van het 
participatiebeleid door middel van de tweede tussentijdse rapportage, die op 9 november 2022 
door de raad is vastgesteld. Zie verder antwoord op vraag 2.

VRAAG:
5. Waarom heeft u het uitstellen van de implementatie van het participatiebeleid genoemd bij 
een werkgroep, in plaats van de raad, die eindverantwoordelijke is, en u daarmee grote 
onduidelijkheid heeft laten ontstaan?

ANTWOORD:
Zie antwoord op vraag 2.

VRAAG:
6. Kunt u motiveren waarom de gemeenteraad deze evaluaties niet mag inzien?

ANTWOORD:
In het participatiebeleid staat beschreven dat alle projecten intern geëvalueerd worden. De raad 
ontvangt tijdens de implementatieperiode 2x per jaar een tussentijdse evaluatie van het gehele 
participatiebeleid en daarom niet alle interne evaluaties op projectniveau. Verder is in de 
commissievergadering van 7 maart 2023 toegezegd dat ook de leerpunten uit de evaluaties van 
trajecten die voor 1 januari 2023 zijn gedaan, worden meegenomen in het leer- en 
verbetertraject.  

Daarnaast heeft de raad altijd de mogelijkheid om het participatieproces te bespreken met de 
wethouder tijdens een commissie- of raadsvergadering. Dat is afgelopen periode meerdere 
keren gebeurd over o.a. Apeldoornsestraat in Voorthuizen, de Churchillstraat in Barneveld, de 
Nieuw-Milligenseweg/Asselseweg in Kootwijk. Maar als de raad bepaalde projectevaluaties wil 
ontvangen, dan is dat op verzoek mogelijk.

VRAAG: 
7. Bent u het met ons eens dat wij als raad met deze opstelling van het college in onze 
controlerende taak worden belemmerd en dat dit niet bijdraagt aan een transparant beeld naar 
de raad en met name naar onze inwoners?

ANTWOORD:
Nee, daar zijn wij het niet mee eens. Er is een transparant beeld:

• Vanaf 1 januari 2023 wordt actief gewerkt volgens het participatiebeleid. De komende 
2 jaar is een transitieperiode van implementatie, leren en verbeteren. Daarbij worden 
medewerkers actief ondersteund om het participatiebeleid toe te passen. 

• De raad heeft een kaderstellende en controlerende taak. Om deze taken goed te 
kunnen uitvoeren staat er in plannen van aanpak duidelijk aangegeven wat de kaders 
en randvoorwaarden zijn, welke participatietrede en hoe het participatieproces wordt 
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uitgevoerd. Indien het een raadsvoorstel is, kan de raad aangeven of ze het eens is met 
de aanpak. Achteraf wordt er verantwoord hoe het participatieproces heeft 
plaatsgevonden. Ook bij participerende inwoners en andere betrokkenen wordt er meer 
aandacht besteed aan verwachtingenmanagement: wat zijn de kaders en 
randvoorwaarden en hoe ziet het proces eruit.

VRAAG: 
8. Bent u het in het kader van voorgaande vragen eens dat u in deze situatie de raad eerder en 
op een transparantere manier had moeten informeren?

ANTWOORD:
De raad had als geheel eerder geïnformeerd moeten worden over het feit dat de 
inwerkingtreding van het participatiebeleid per 1 juli 2022 niet haalbaar bleek te zijn. Zie het 
antwoord op vraag 2. 

VRAAG: 
9. Wat is er veranderd dat de prioriteit van de implementatie van het participatiebeleid naar 
achteren is geschoven? Kunt u dat breed toelichten?

ANTWOORD:
Dat is niet veranderd; de uitvoering van het participatiebeleid is nog steeds een topprioriteit. 
In bijlage 2 staat dat verwacht wordt dat het participatiebeleid netto niet meer capaciteit kost, 
behalve de tijdelijke participatiecoördinator van 1/2 fte. Door de krapte op de arbeidsmarkt is de 
participatiecoördinator pas op 1 oktober in dienst getreden. Desondanks is binnen de beperkte 
capaciteit doorgewerkt aan de voorbereidingen voor de implementatie van het participatiebeleid. 
In het beleid wordt een capaciteitsverschuiving verwacht van de achterkant van het proces naar 
de voorkant. In de tussentijdse evaluaties evalueren we ook de ingezette capaciteit.

VRAAG: 
10. Waarom heeft het vijf maanden geduurd om een inspiratiegids te maken?

ANTWOORD: 
Omdat het tijd kostte om goede en inspirerende participatiemethoden te inventariseren. De 
inspiratiegids is een verzameling van verschillende methoden die per trede van de 
participatieladder ingezet kunnen worden. Deze informatie staat niet in het participatiebeleid. 
Voor de inspiratiegids is eerst een onderzoeksopdracht uitgevoerd waarbij onderzocht is welke 
participatiemethoden in de gemeente Barneveld afgelopen jaren zijn gebruikt. Door middel van 
interviews zijn goede voorbeelden uit onze gemeente en andere gemeenten in kaart gebracht. 
Pas daarna kon op basis van het onderzoek de inspiratiegids worden opgesteld. Dit is opgepakt 
zodra de participatiecoördinator in dienst kwam. Door de eerder genoemde krapte op de 
arbeidsmarkt kon dit niet eerder dan 1 oktober.

VRAAG: 
11. Waarom bent u van mening dat dit een redelijk argument voor vertraging is?

ANTWOORD:
Zie vraag 10.

VRAAG: 
12. Kunt u aangeven waarom het Pastoriebos wel onder het nieuwe participatiebeleid valt, en de 
overige bovenstaande projecten niet?

ANTWOORD:
Op 3 november 2022 is de raad akkoord gegaan met het herstelplan gemeentelijk deel Pastorie- 
en sparrenbos Voorthuizen. Dit participatieproces (co-creatie) is na 1 januari 2023 gestart en valt 
dus onder het participatiebeleid. Bij de projecten Churchillstraat, Apeldoornsestraat, Nieuw-
Milligenseweg/Asselseweg heeft het participatieproces al eerder plaatsgevonden.

VRAAG: 
13. Als er bij het Pastoriebos al met het nieuwe participatiebeleid wordt gewerkt, wat blijft er dan 
nog over van de stelling van het college dat het implementatieproces pas ingaat op 1 januari 
2023?
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ANTWOORD:
Zie antwoord op vraag 12.

VRAAG: 
14. Bent u het met ons eens dat het waardevol is om bovenstaande projecten mee te nemen in  
de evaluatie op projectniveau naar de raad toe, en bent u daartoe bereid?

ANTWOORD:
Zie antwoord op vraag 6.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

W. Wieringa J. van der Tak
secretaris burgemeester


